
 

 

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ЗДРАВЕОПАЗВАНЕ И СОЦИАЛНА ПОЛИТИКА 

П Р О Т О К О Л № 3 6  

от заседанието на Постоянната  комисия по здравеопазване и социална политика, 

проведено на 25.11.2020 г. 

Днес,  25.11.2020 г. онлайн чрез платформата WEBEX се проведе редовно 

заседание на Постоянната комисия по здравеопазване и социална политика 

Заседанието беше открито от д-р Антон Койчев, дм – председател на комисията, в  

09.00  часа. 

При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 9 

общински  съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. 

Присъствали: д-р Антон Койчев, Милка Христова, проф. Асен Николов, Малина 

Едрева, д-р Веселин Милев, Албена Кръстева, Яна Тодоранова, Михаил Паргов. 

Председателят на комисията докладва дневния ред за заседанието. 

По предложения дневен ред бяха направени предложения за допълнение, описани в 

отделен дневен ред. 

 

Членовете на комисията гласуваха предложения дневен ред, както следва: 

Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 

По т. 1 от дневния ред: Доклад вх. № СОА20-ВК66-7501/15.09.2020 г. и  доклад вх. 

№ СОА20-ВК66-7501/3/27.10.2020г. относно: Приемане на Наредба за прием на 

деца в общинските самостоятелни детски ясли, детски градини и в 

подготвителните групи в общинските училища на територията на СО 

СТОЛИЧНА ОБЩИНА 

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ 

1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591, Факс 98 70 855, e-mail: info@sofiacouncil.bg, http://www.sofiacouncil.bg 



Д-р Койчев – Докладът беше разглеждан два пъти в ПК по ОКНКМ и беше пирет 

единодушно. Давам думата на г-жа Едрева. 

М. Едрева – Премина обществено обсъждане, на което имаше повече от 300 поставени 

въпроса, които бяха обединени в групи. Има достатъчно публичност този проект на 

документ. Ако има въпроси, съм готова да отговарям. 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 
 
Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 

Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 
Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 
Албена Кръстева – за 
 
Я. Тодоранова – Въпросът ми е свързан с доказване на статус на самоосигуряващи се 

лица. Надявам се, че когато започне да действа тази Наредба, ще има ясни инструкции. 
 
М. Едрева – Ще го прегледаме специално. Това са Правила, които влизат в сила от май 

2021 година. 
Доц. Т. Чобанов – В описанието на документите са описани всички те, които се събират 

по всеки конкретен критерий. Голяма част ги събираме електронно. За 
самоосигуряващите се родители са приложими документи за внесени осигурителни 

вноски преди класирането на детето, като приемаме и електронни документи. 
 
М. Христова – Предлагам -  самоосигуряващите се лица могат да полват електронни 

справки от НАП, където се отрзяват всички внесени социални и здравни осигуровки. 

Казвам го като адвокат. 
 
По т. 2 от дневния ред: Доклад № СОА20-ВК66-7500/15.09.2020 г. относно 

приемане на Правила за прием на деца в общинските самостоятелни детски ясли, 

детски градини и в подготвителните групи в общинските училища на територията 

на Столична община 



 
М. Христова – Ако добре съм се ориентирала – това са правила за прием на деца 

сособен статут. Остава ли като текст за роднини, които работят в съответното детско 

заведение повече от 6 месеца? В коментарите срещнах доста противоречиви мнения – 
от една страна привилегия, от друга страна не се приема едноцзначно от гражданите. 
Доц. Т. Чобанов – Г-жа Христова е права, че има критерии, които са по-ясни и 

безспорни, но няма как да избягаме от проблема, че системата е изключително 

натоварена кадрово и че понякога има реални сюжети. Смятаме, че сме направили 

всичко, за да се обезпечи функционирането на системата. Убеден съм, че ще работи. 
 
 
Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

 
 

Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 
Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 
Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 
Албена Кръстева – за 
 
 
По т. 3 от дневния ред: Доклад вх.№СОА20-ВК66-9809/19.11.2020 г. относно 

приемане на Политика за участието на Столична община в публичните 

предприятия. 

Н. Стойнев – Няколко данни – най-общо това е изискване на Закона за публичните 

предприятия. В нея сме направили обощена справка на всички дружества – общо 56, 18 по ТЗ, 

38 по ЗЛЗ. От тях 11 са болници, 27 са за доблонична помощ. Капиталът общо е 815 млн 854 

хил. лв към края на 2019 г. Реализираните приходи от всички търговски дружества към края на 

2019 година са в размер на 1,229 млрд лв. Наетите по трудов договор в търговските дружества е 

14 000 души. 

В Политиката са разработени средносрочни и дългосрочни цели в широка гама. Най-общо 

дългосрочните цели са свързани с подобряване на качеството на услугата, специално за 

лечебните заведения – постигането на висок стандрат на предоставяните услуги, инвестици в 

ново, високотехнологично медицинско оборудване и апаратура, като предпоставка за високо 

качество на медицинската услуга, подобряване на сградния фонд, внедряване на модели, 



предлагане на алтернативни услуги, развитие на ефективна схема за здравна превенция. Важно 

е да се разширява здравната услуга за всички граждани, независимо от техния социален статус. 

Много често в ОЛЗ се лекуват и лица без здравни осигуровки. 

К. Контрера – Искам да боърна внимание на един детайл – съгласно закона, целите, които може 

да си постави СО, са финансови и нефинансови. Що се отнася до ЛЗ, трябва по-детайлно да 

разпишем нефинансовите цели. Част от нашите лечебни заведения изпълняват и доста 

социални функции. Този доклад поставя началото на един по-сериозен анализ. В началото на 

следващата година сме готови да започнем дебат за доразвиване на тези политики. 

Г. Георгиев – Документът е концептуален. Надявам се да срещне вашата подкрепа. 

Д-р Койчев – Всичко, което споменахте, ние го изпълняваме. Столична община, дори в тази 

тежка ситуация, съумява да осигури базисната медицинска грижа и това е добър атестат за 

общинската здравна система. Не че няма какво да се подобрява. Винаги може да се надгражда с 

допълващи услуги. Имаме уникални услуги. 

М. Христова – На този етап ще се въздържа от подкрепа. Ще изложа съображенията си в 

стопанска комисия. Като цяло, документът е необходим, но се нуждае от по-голяма 

конкретизация. 

Проф. Цачева – Наистина това се едни добри намерения, които са рамкирани, няма никакви 

конкрутни насоки. Както каза г-н Контрера, следващата година трябва да има сериозен анализ 

на силните и слабите страни. ОСобено във връзка с Ковид кризата. 

Комисията не подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 4 
Против - 
Въздържали се 4 
 

Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – въздържал се 
Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов – въздържал се 
Яна Тодоранова – въздържал се 
Албена Кръстева – въздържал се 
  

От точка 4 до точка 5 заседанието се води от М. Христова 



По т. 4 от дневния ред: Доклад вх.№ СОА19-МЦ29-593/4/13.11.2020 г. относно 

увеличаване капитала на „Втора многопрофилна болница за активно лечение-
София“ ЕАД чрез непарични вноски и утвърждаване на актуализиран  устав на 

дружеството. 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 
Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 
Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 
Албена Кръстева – за 
 

По т. 5 от дневния ред: Доклад вх.№ СОА20-МЦ29-345/2/13.11.2020 г. относно 

увеличаване капитала на „Първа специализирана акушеро-гинекологична 

болница за активно лечение-Света София“ ЕАД чрез непарична вноска и 

утвърждаване на актуализиран устав на дружеството 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 

Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 
Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 



Албена Кръстева – за 

От тази точка заседанието се води от д-р Антон Койчев. 

По т. 6 от дневния ред: Отчети №№ СОА20-МЦ29-556/16.11.2020 г., СОА20-МЦ29-
209/2/10.11.2020 г., СОА20-МЦ29-521/30.10.2020 г., СОА20-МЦ29-198/2/30.10.2020 г., 

СОА20-ГР94-3844/1/30.10.2020 г, СОА20-МЦ29-512/29.10.2020 г, СОА20-ГР94-
3819/1/29.10.2020 г, СОА20-МЦ29-195/2/27.10.2020 г, СОА20-ГР94-2436/2/11.11.2020 
г., СОА20-МЦ29-548/10.11.2020 г, СОА20-МЦ29-518/30.10.2020 г., СОА20-МЦ29-
517/30.10.2020 г.,СОА20-МЦ29-519/30.10.2020 г.,СОА20-МЦ29-510/29.10.2020 г., 

СФИ20-МЦ29-7/256/05.11.2020 г., СФИ20-МЦ29-7/255/05.11.2020 г.,СФИ20-МЦ29-
5/229/05.11.2020 г., СОА20-ГР94-2008/2/02.11.2020 г., СОА19-МЦ29-205/5/02.11.2020 
г.СФИ20-МЦ29-7/245/30.10.2020 г., СОА20-МЦ29-507/28.10.2020 г., СОА20-МЦ29-
173/1/28.10.2020 г. 

Комисията приема отчетите за сведение 

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 

По т. 7 от дневния ред: Отчети №№ СОА20-МЦ29-505/28.10.2020 г, СОА20-МЦ29-
503/28.10.2020 г  , СОА20-МЦ29-552/12.11.2020 г., СОА16-МЦ29-49/33/29.10.2020 г., 

СФИ20-ТД26-1218/4/28.10.2020 г. 

Комисията приема отчетите за сведение 

Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 

 

По т. 1 доп. от дневния ред: Доклад № СОА20-ВК08-14181/1/19.11.2020 г. относно 

заемообразно финансиране от бюджета на Столична община във връзка с 

изпълнение на проект BG05M9OP001-2.101-0170-C01 „Надежда за 

утре/Патронажна грижа за възрастни хора и лица с увреждания – район 

„Подуяне“ по ОП РЧР 2014-2020 



Писма № СОА20-ВК08-12358/3/19.11.2020 г. и СОА20-ВК08-12358/4/23.11.2020 г. от 

д-р Д. Барбалов, касаещо проекти на всички райони, идентични с горния проект 

Доклава Петър Митев – зам.-кмет на района, който представи проекта. 

Д. Барбалов – Предполагам, че основният разговор ще бъде в комисията по финанси. 

Това, на което искам да обърна внимание, е че имаме от всички райони искания за 

заемообразно финансиране по този порект, като общата сума надхвърля 5 милиона 

лева. От гледна точка на по-добра финансова дисциплина бихме искали да предложим 

заемообразното финансиране да е за сметка на бъджета на районите. Те ще са по-
заинтересовани да може по-бързо да се получават плащаниета от управляващия орган и 

да нямаме финансови корекици, които остават за сметка на голямата община. 

М. Христова – В доклада е записано, че продължителността за дейността е до 

31.12.2020 година. Тези 50 000 за плащание само до края на годината ли са? 

П. Митев – Точно така. 

М. Христова – Имате ли възможност да кандидатствате след изтичане срока на този 

проект? 

П. Митев – Засега няма такива отворени програми. 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 
Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 
Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 
Албена Кръстева – за 
 

По т. 2 доп. от дневния ред: Доклад № СОА20+ВК66-9970/24.11.2020 г. относно 

разходване на средства, постъпили като целеви дарения по дарителска сметка на 

Столична община за овладяване разпространението на COVID-19 и преодоляване 

на последиците от епидемията 



Кр. Димитров – Спешно се налага да имаме резерв от оборудване. Предлагаме да се 

изразходва сума от 59 760 лв. с ДДС за медицинско оборудване, което да бъде в резерв. 

Ние трябва да предприемем мерки, особено за наличието на бутилки с кислород, които 

да имаме в наличност, с различен обем. 

Д-р Койчев – Докладът е спешен, постоянно се увеличава капацитетът на болниците. 

Д. Барбалов – За да сте информирани, към тази сутрин в общинските болници има 239 

пациента, в които влизат и 8 интензивни в Първа градска. Бройката е значителна на 

фона на общо около 2000 в София. 

М. Паргов – точно преди да бъде внесен доклада, мислех да ви предложа да се увеличи 

броя на апарати за подаване на въздух под налягане. Много съм доволен, че този 

докалд е внесен. Към Кр. Димитров – къде са правилата към доброволческото звено? И 

към Щаба – да се направи кампания жителите на София да включат като доброволци 

към болниците. 

Д-р А. Койчев – Доброволчеството е много добре развито. Това е инициатива на 

директорите и на ДКЦ-тата. В т. Разни ще ви кажа за срещите ми със студентските 

организации, за които проф. Цачева настояваше. Ние нямаме някакъв голям дефицит 

към момента на доброволци с този обем на дейност. Инициативата и на кмета, и на 

управителите на лечебни заведения не са преставали.  

М. Едрева – Зада бъде ефективно доброволчеството, трябва да бъде в организираните 

професионално групи. В болниците имат нужда от медицински сестри и лекари. Така 

че внимателно с това да призоваваме хората да се включват в болници. Сигурно много 

хора ще бъдат разочаровани, че не могат да влязат. Най-важното е да мотивираме 

специалтистите, особено младите лекари и последните курсове студенти. Иначе можем 

да мислим за подкрепа на това, което прави кмета и екипъа, за подкрепа на хората, 

които са изолирани, самотни, възрастни, семейства под карантина. Да се доверим на 

доброволческите организации в Столична община, в Червения кръст.  

Кр. Димитров – Към доброволците в Столична община има в момента 7 чонека, които 

се присъединяват към идеята на кмета, за предоставяне на хора на топъл обяд, в 

момента пазаруваме на възрастни хора храни и лекарства. Има и хора, които са под 

карантина. Нашият председател на Доброволното формирования го направихме 

председател на Надионалното сдружение по моя инициатива. Имаме 5 човека като 

доброволци в „Пирогов“, в общинските болници също. Това е само санитарска работа. 

Като нормативна база, има закон за доброволчеството. Имаме доброволци и извън 

формированието. 

Д-р А. Койчев – Предлагам да се върнем към доклада и да гласуваме. 

Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 



Против - 
Въздържали се - 
 

Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 
Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 
Албена Кръстева – за 
 

Точки 3 и т. 4 доп. се води от г-жа Милка Христова 

По т. 3 доп. от дневния ред: Доклад  № СОА20-ВК66-9929/23.11.2020 г. относно 

програма на Столична община за медико-диагностични изследвания на лица в 

общинските диагностично-консултативни центрове 

М. Христова – Това може би е една от най-навременните точки. На базата на приетите 

досега пациенти и направените изследвания имаме ли разчети тези 180 000 лева какъв 

период от време и какъв брой пациенти биха осигурили финансово? 

Д. Барбалов – От 12.11. до вчера включително са изследвани общо 3484 човека, от 

които 3 360 са тествани, от тях имаме над 1025 положителни – около 30 %. Процентът 

значителен и показва необходимостта от тази програма. Тя ще даде възможност да 

осигури финансиране в случай, че се забави финансирането от държавата. То ще дойде 

по две линии – осигуряване на тестове от РЗИ, където в момента има налични такива 

тестове, не са разписали точния протокол, второто е в НРД има анекс, в който се 

урежда заплащането на ДКЦ за тази дейност . Но този анекс също още не е факт. Целта 

на доклада е да може, докато се уредят въпросите с НРД, със системата за отчитане на 

бързи антигенни тестове да осигурим финансиране, за да може да работи нормално 

програмата. 

М. Христова – това означава ли, че лице, които дойде в нашето ДКЦ, ще може да 

получи услугата безплатно? 

Д. Барбалов – Не е добре изчистен този момент за напълно безплатното, затова се 

търсят направления от личните лекари. Нямаме ясно разписани правила какво точно ще 

бъде компенсирано от държавата. 

М. Христова – А без направление ще трябва ли да плати пациентът? 

Д. Барбалов – На този етап ще трябва да плати по цена на ДКЦ. Не е сяно дали ще има 

финансиране от държавата за тези случаи.  



Д-р Койчев – Тове е един не много голям континтгент от хора. Никой не е върнат. Това 

са т.нар. самонасочили се болни, тъй като цената не е висока. Трябва да внесем 

сигурност в нашите триажни цетрове и на хората, котио работя в тях. Моментът е 

решителен, ролята им става все по-значима. Това се вижда и от триажните центрове 

пред болниците. Системата работи ритмично. Нашите колеги имат нужда от тази 

сигурност. 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 

Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 
Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 
Албена Кръстева – за 
 

По т. 4 доп. от дневния ред: Доклад № СОА20-ВК66-9962/24.11.2020 г. относно 

предоставяне на целеви субсидии на общински лечебни заведения за закупуване 

на медицинска апаратура за диагностика на пациенти с COVID-19 

М. Христова – С това изчерпваме ли необходимостта от кугели? Процедурата по 

съгласуване с АЯР ще бъде повече от половин година? За ДКЦ ХХІІ питам.  

Д-р Койчев – ДКЦ ХХІІ има съответната площадка, предпазни стени и това, което се 

изисква от АЯР. Иначе нямаше да го включим в доклада. Почти сигурно е, че това няма 

да бъде последния доклад за това. 

Комисията подкрепя доклада с приложения порект за решение. 

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 



Въздържали се - 
 

Д-р А. Койчев – за 
М. Христова – за 
Проф. Асен Николов- за 
Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов - за 
Яна Тодоранова - за 
Албена Кръстева – за 
 

По т. 8 от дневния ред: Разни. 

Д-р Койчев – Искам да ви кажа няколко важни неща. Вчера беше поредната среща на 

кмета на СО с управителите на лечебните заведения. От комисията участвахме аз и д-р 

Милев. Разбира се, и д-р Барбалов и дирекция „Здравеопазване“. Обменихме много 

ценна информация извън статистиката, както и добри практики. Общо взето, 

благодарихме на колегите за усилията, Всички аспекти бяха разгледани – от 

доброволци до липса на персонал и намирането му. Имаше интересни пракитки. 

Спомняте си, че на предното заседание проф. Цачева постави въпроса със студентските 

организации, асоциацията на студентите медици, проведохме концептуален разговор за 

смисъла на доброволчеството, трябва да бъдат добре насочени тези доброволци, за да 

не създаваме хаос. Много от управителите са проявили собствена инициатива. Някои от 

тях имат нужда от квалифицирани рекари и сестри. Искам да ви уверя в изключително 

адекватната политика на кмета. Столична община се държи по-адекватно в сравнение с 

други. Това не е политическо изказване. 

М. Паргов – Наистина не рабрах къде мога да погледна по какво методология могат да 

работят доброволците от звеното? До мен достига информация и искам да съм сигурен. 

Също има случаи с обикалянето на линейките. 

Д-р Койчев – По въпроса с линейките това не е общо взето наша отговорност, но, 

разбира се, е проблем. Имаме различни видове доброволци – едно е да са доброволци в 

патронажна грижа, в помощ на РЗИ. Ние имаме нужда от лекари и сестри. 

Д-р Барбалов – линейките се диспечират от „Бърза помощ“. Ние само ги приемаме. Те 

също водят свободните легла. Г-н Димитров още е на линия, що се отнася до 

доброволците. 

М. Паргов – Бърза помощ я намесвам, знам, че ние не отговаряме, а защото имате 

контакти на държавно ниво, към тях да се обърнете за помощ. За доброволците – първо 

за медицинския персонал доброволци – дали ще се заплаща за тях. Не говоря за 

правилата за патронажната грижа, а за дезинфекцирането по болниците? 



Кр. Димитров – Доброволците преминават обучение и инструктаж. 

 

Поради изчерпване на дневния ред д-р Койчев закри заседанието в 10.10 часа. 

Протоколът е изготвен на 25.11.2020 г. 

Изготвил: 
Б. Цонева-главен 

експерт 
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